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Saknr: 47/15 

FRØYA KOMMUNE 
Hovedutvalg for forvaltning Møtebok 
Møtedato: 
11.06.2015 

Arkivsaksnr: 
15/837 

Sak nr: 
47/15 

Saksbehandler: 
Siv-Tove Skarshaug 

Arkivkode: 
 

Gradering: 
 

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
47/15 Hovedutvalg for forvaltning 11.06.2015 
 

 

GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL FRA MØTE 21.05.15  
 
 

Forslag til vedtak: 
 

Protokoll fra møte 21.05.15 godkjennes som framlagt. 
 

Vedlegg: 
 
Protokoll fra møte 21.05.15 
 
 
 



Saknr: 48/15 

FRØYA KOMMUNE 
Hovedutvalg for forvaltning Møtebok 
Møtedato: 
11.06.2015 

Arkivsaksnr: 
12/358 

Sak nr: 
48/15 

Saksbehandler: 
Anja Halmøy Fredriksen 

Arkivkode: 
GNR 14/4 

Gradering: 
 

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
48/15 Hovedutvalg for forvaltning 11.06.2015 
 

 

GNR 14 BNR 4 SØKNAD OM BRUKSENDRING  
 
 

Forslag til vedtak: 
 

1. Søker gis en tidsavgrenset dispensasjon på 5 år fra kommuneplanens arealdel samt plan- og 
bygningsloven § 1-8 for fortsatt omdisponering av 2. etasje i eksisterende næringsbygning – til bolig- 
og utleieformål.  

2. Boligen tillates ikke utleie tilknyttet turisme eller familiebolig.  
3. Vedtaket begrunnes med at bruken ikke vil vesentlig tilsidesette hensynene bak plan eller lov, jf. plan- 

og bygningsloven § 19-2. 
 

Vedlegg: 
 
1. Søknad  
2. Oversiktskart 
3. Ortofoto 
4. Utsnitt fra kommuneplanens arealdel 
 

Saksopplysninger:   
 
Det søkes dispensasjon til fortsatt omdisponering av næringsbygg til boligformål. Dette krever dispensasjon fra 
kommuneplanens arealdel, da omsøkte tiltak befinner seg i LNF-område og i bygge- og deleforbudet langs sjø. 
Det omsøkte bygget er et hus som tidligere har blitt brukt som landbase i forbindelse med oppdrettsanlegg. Det 
ble i 2012 gitt en tidsavgrenset dispensasjon fra næring til boligformål. 1. etasje fungerer som et lagerlokale, 
mens 2. etasje er innredet til boligformål. 
 
Søker ønsker primært å søke permanent omdisponering av bygget, sekundært at det gis en dispensasjon på 5 år. 
Søker begrunner søknaden med at det fortsatt er behov for utleieboliger i området. Bygget ligger nært Salmar sitt 
anlegg. Ved utvidelse av arbeidsstokken ved bedriften øker også presset på boligmarkedet i området.  
 

Vurdering: 
 
Kommunens adgang til å gi dispensasjon er avgrenset. Det kreves at hensynene bak den bestemmelsen det 
dispenseres fra ikke blir vesentlig tilsidesatt. I tillegg må det foretas en interesseavveining, der fordelen ved 
tiltaket må vurderes opp mot ulempene. Det må foreligge en klar overvekt av hensyn som taler for dispensasjon. 
 
Hvis konklusjonen etter vurdering i forhold til foregående kriterier er at det rettslig sett er anledning til å gi 
dispensasjon – så må i tilfelle kommunen foreta en vurdering av om de finner grunn til å gi dispensasjon. Det 
forutsettes at kommunen må ha en saklig grunn for ikke å dispensere (og som i tilfelle ikke kan avbøtes gjennom 
dispensasjonsvilkår). 
 
Strandsonebestemmelsen sier at det skal tas særlig hensyn til natur- og kulturmiljø, friluftsliv, landskap og andre 
allmenne interesser ved utbygging i strandsonen. Naturmiljøbegrepet omfatter også biologisk mangfold.  
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Høringer: 
Tiltaket er nabovarslet. Ingen merknader er kommet inn. 
Fylkesmannen i Sør-Trøndelag har også uttalt seg. De hadde ingen merknader til at det igjen ble gitt 
tidsavgrenset dispensasjon. 
 
Området rundt tiltaket er opparbeidet (slik som vist på Ortofoto), og tiltaket vil således ikke berøre spesielle 
økosystemer, flora eller fauna. Tiltaket vil ikke true verken arter eller planter på rødlista, ei heller verneområder, 
nærområder til verneområder, marint beskyttede områder eller vernede vassdrag. En anser dermed at prinsippene 
bak naturmangfoldloven §§ 8-12 er vurdert, jf. samme lov § 7. 
 
Kommunens administrasjon vil innstille på å gi en ny tidsavgrenset dispensasjon under forutsetning boligen ikke 
tas i bruk til turismevirksomhet, samt at utleieenheten ikke benyttes som familiebolig. Slik den fremstår i dag er 
boligen ikke beregnet til familiebolig, dette også med tanke på nærhet til sjø. Av den grunn har administrasjonen 
den oppfatning at bygget ikke bør gis permanent omdisponering til bolig.  
 
På bakgrunn av det ovennevnte stiller administrasjonen seg positivt til omsøkte omdisponering, men da i en 
tidsavgrenset periode på 5 år slik at en kan revurdere forholdet. Dette er også med tanke på å unngå ytterligere 
privatisering av strandsonen. 
 
På bakgrunn av dette vil administrasjonen tilrå dispensasjon fra kommuneplanens arealdel og plan- og 
bygningsloven § 19-2.  
 



Saknr: 49/15 

FRØYA KOMMUNE 
Hovedutvalg for forvaltning Møtebok 
Møtedato: 
11.06.2015 

Arkivsaksnr: 
14/1006 

Sak nr: 
49/15 

Saksbehandler: 
Jogeir Mikalsen 

Arkivkode: 
GNR 5/132 

Gradering: 
 

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
49/15 Hovedutvalg for forvaltning 11.06.2015 
 

 

GNR 5 BNR 132 - NY BEHANDLING AV DISPENSASJONSSØKNAD FOR ETABLERING AV VEI 
FREM TIL HYTTER  
 
 

Forslag til vedtak: 
 

1. Søker gis ikke dispensasjon fra strandsonebestemmelsene og fra reguleringsplanen for Avløsskaget til 
å etablere vei frem til eiendommene GNR/BNR 5/144, 5/140 og 5/132 

2. Vedtaket fattes i medhold av pbl § 19-2, og begrunnes med at tiltaket vil tilsidesette hensynene bak 
plan og strandsonelovgivningen vesentlig. 

 

Begrunnelse for avslag 
Avslaget på dispensasjonssøknaden begrunnes med at det gjennom reguleringsplanarbeidet er foretatt 
grundige vurderinger om arealbruk og at det derfor skal vesentlige fordeler til for å dispensere fra 
reguleringsplan. Ny vei vil i sin helhet havne innenfor 100-metersonen fra sjø. Hovedutvalg for 
forvaltning er negativ til å åpne opp for veibygging frem til fritidsboliger da dette kan skape en 
presedensvirkning som kan føre til ukontrollert utbygging av veier i fritidsboligområder. 
 

Vedlegg: 
 
1. Dispensasjonssøknad, datert 27.11.2014 
2. Saksfremlegg av 19.02.2015 
3. Klage, mottatt 18.03.2015 
4. Saksfremlegg av 23.04.2015 
5. Uttalelse fra Statens Vegvesen, datert 06.05.2015 
6. Uttalelse fra Fylkesmannen i Sør-Trøndelag og Sør-Trøndelag Fylkeskommune, mottatt 01.06.2015 
7. Vedtak om tillatelse til oppføring av fritidsbolig på eiendommen gnr. 5, bnr. 54, datert 07.07.2004 
8. Flyfoto 
9. Reguleringsbestemmelser for Avløsskaget 
10. Reguleringsplankart for Avløsskaget 
 

Saksopplysninger:   
 
John Lian, Kato Vassdal og Tormod Bekkadal, eiere av henholdsvis GNR/BNR 5/144, 5/140 og 5/132, søkte om 
dispensasjon for å få anlegge vei til sine hytter den 27.11.2014. Omsøkt vei skulle bli etablert i et LNF område i 
reguleringsplanen Avløsskaget og i 100 metersonen fra sjø. 
 
Det ble i Hovedutvalg for forvaltning den 19.02.2015 gitt avslag på dispensasjonssøknaden. 
 
Vedtak av 19.02.2015 ble påklaget og følgende vedtak ble fattet i klagebehandlingen: 
 

Søker gis dispensasjon fra strandsonebestemmelsene og fra reguleringsplanen for Avløsskaget til å 

etablere vei frem til eiendommene GNR/BNR 5/144, 5/140, 5/139 og 5/132  

 

Vedtaket fattes i medhold av pbl § 19-2, og begrunnes med at tiltaket ikke tilsidesette hensynene bak 

plan og strandsonelovgivningen vesentlig.  

Dispensasjonen forutsetter at GNR /BRN 5/139 får bruksrettighet til å bruke veien. 

 

Vedtatt med 4 mot 1stemme. 
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Ettersom sektormyndigheter ikke hadde blitt hørt ble saken sendt over til Fylkesmannen i Sør-Trøndelag og 
Statens vegvesen for uttalelse. Saken tas nå opp til ny behandling 
 

Vurdering: 
 
Kommunens adgang til å gi dispensasjon er avgrenset. Det kreves at hensynene bak den bestemmelsen det 
dispenseres fra ikke blir vesentlig tilsidesatt. I tillegg må det foretas en interesseavveining, der fordelen ved 
tiltaket må vurderes opp mot ulempene. Det må foreligge en klar overvekt av hensyn som taler for dispensasjon.  
 
Arealbruk skal primært avklares gjennom kommuneplaner og reguleringsplaner. Dette vil blant annet sikre at 
lokalisering av utbyggingsområder skjer etter en samlet vurdering av konsekvenser for samfunn, naturressurser 
og miljø. Kommuneplanens arealdel er kommunens førende dokument i utbyggingssaker og har blitt til gjennom 
en omfattende prosess hvor myndigheter og offentligheten har medvirket og der ulike interesser er veid opp mot 
hverandre for å finne en best mulig arealdisponering. For å bevare planen som et viktig styringsredskap for 
kommunens arealforvaltning skal det derfor ikke være kurant å fravike planen ved dispensasjon. 
 
Sosiale/økonomiske/helsemessige forhold blir normalt tillagt liten vekt. Forhold som teller er imidlertid at 
dispensasjonen ikke avklares bedre i en mer omfattende prosess (omregulering), den har ikke betydning for 
planen for øvrig, den medfører ikke presedens, den gir en bedre løsning enn det lovverket legger opp til eller at 
spesielle naturforhold/tekniske forhold gjør det ”nødvendig” med dispensasjon (bratthet, kommunalt 
ledningsnett eller lignende). 
 
Hvis konklusjonen etter vurdering i forhold til foregående kriterier er at det rettslig sett er anledning til å gi 
dispensasjon – så må i tilfelle kommunen foreta en vurdering av om de finner grunn til å gi dette. Det forutsettes 
at kommunen må ha en saklig grunn for ikke å dispensere (og som i tilfelle ikke kan avbøtes gjennom 
dispensasjonsvilkår). 
 
Strandsonebestemmelsen sier at det skal tas særlig hensyn til natur- og kulturmiljø, friluftsliv, landskap og andre 
allmenne interesser ved utbygging i strandsonen. Naturmiljøbegrepet omfatter også biologisk mangfold.  
 
Alle saker som berører natur og miljø skal vurderes etter prinsippene i naturmangfoldlovens §§ 8-12 (jf. nml § 
7). Det omsøkte tiltaket berører ikke spesielle økosystemer, flora eller fauna. Tiltaket vil ikke true verken arter 
eller planter på rødlista, ei heller verneområder, nærområder til verneområder, marint beskyttede områder eller 
vernede vassdrag. En anser dermed at prinsippene bak nml §§ 8-12 er vurdert.  
 
Søkers begrunnelse: 

Det skal bygges hytte på to av eiendommene, den tredje eiendommen er allerede bebygd men ligger like ved 
omsøkt vei. Det trengs vei for å transportere frem nødvendig materiell til hyttene. Terrenget er av en slik art at 
det ikke er mulig å få til dette uten at det blir bygget vei. Søkere er kjent med at det er regulert inn en vei til en 
annen hytteeiendom i samme område. På bakgrunn av dette søkes det om dispensasjon. 
 
Flere aspekter ved saken kom frem i klagebehandlingen (se saksfremlegg av 23.04.2015), men administrasjonen 
fastholdt sin innstilling til saken. 
 
Uttalelse fra Statens vegvesen 

Har ingen merknader til tiltaket så lenge adkomsten fortsatt skjer via de regulerte avkjørslene fra Fv. 411. 
 
Uttalelse fra Fylkesmannen i Sør-Trøndelag og Sør-Trøndelag Fylkeskommune. 

Fylkesmannen og fylkeskommunen støtter administrasjonens vurdering og fraråder at det gis dispensasjon til 
omsøkt tiltak. 
 
Administrasjonens begrunnelse: 

Reguleringsplanens bestemmelser åpner ikke for å etablere vei, men sier at adkomst til området skal skje via 
etablerte avkjørsler og frem til de regulerte parkeringsplassene. Administrasjonens syn på saken er at det 
gjennom reguleringsplanarbeidet er foretatt grundige vurderinger om arealbruk og at det derfor skal vesentlige 
fordeler til for å dispensere fra denne planen. Ny vei vil i sin helhet havne i 100 metersonen fra sjø. Det 
bemerkes at to hytter er bygd uten veiadkomst i samme område.  
 
I klagebehandlingen ble det pekt på at krav til adkomst til fritidsboliger har endret seg betydelig på de 19 årene 
det er siden planen ble laget. Dette stemmer nok bra med virkeligheten men administrasjonen er ikke av den 
oppfatning at en anlegging av vei bør gis dispensasjon på dette grunnlag.  
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Klager nevner er det tidligere er søkt om anleggsvei til 5/54 ved bygging av hytte på denne eiendommen. 
Administrasjonen ser av papirer at det ble søkt om grunnarbeid og anleggsvei i samme søknad av Hitra Bergverk 
AS. Hitra Bergverk AS ble vedtatt; «ansvarlig utførende og kontrollerende for utførelse av grunnarbeid». 
Herunder kan det tolkes at det ble gitt tillatelse til anleggsvei, da det verken står at det er gitt tillatelse eller ikke. 
Saken er uansett ikke fulgt opp som en ulovlig vei. Det er videre ikke funnet noen søknad om varig vei og det 
finnes ingen frist for når anleggsveien eventuelt skulle vært fjernet. 
 
I reguleringsplankart datert 04.06.2008 er anleggsveien tegnet inn i reguleringsplanen. Denne planen er stemplet 
av ordfører og er den gjeldende reguleringsplanen som administrasjonen må gå ut ifra. Administrasjonen 
vurderer derfor at anleggsveien til eiendommen 5/54 ikke skaper presedens og at det ikke er en vesentlig 
forskjellsbehandling som klager påstår.  
 
Argumentet om at ny vei tar i bruk lite areal da den går langs tomtegrenser og ikke vil være til hinder for ferdsel 
i strandsonen vurderes å være nok til at fordelene er større enn ulempene i dette tilfellet. 
 
Til sist i klagen nevnes det at søker og hans kone er pensjonister som har tenkt å tilbringe det meste av 
sommeren (ca. 4 måneder) på Frøya og at det å ikke ha vei helt frem til hytta vil være en ganske stor forringelse 
av sin pensjonisttilværelse. Administrasjonen skjønner at det er praktisk å ha vei helt frem til hytten men er også 
av den oppfatning at 70-80 meter ikke er å regne som særlig langt å gå. I tillegg er ikke økonomiske forhold og 
helseforhold tillagt særlig vekt ved dispensasjonsbehandlingen, noe som også er tilfellet i denne saken.  
 
Administrasjonen er negativ til å åpne opp for veibygging frem til fritidsboliger da dette kan skape en 
presedensvirkning som kan føre til ukontrollert utbygging av veier. Flere av disse kan havne i strandsonen slik 
som tilfellet er i denne saken. Administrasjonen er imot tiltak som kan skape en bit-for-bit nedbygging av 
strandsonen. Veibygging er et stort terrenginngrep og bør avklares i de overordnede planer fremfor en 
dispensasjon som bare gir en begrenset høring.  
 

Administrasjonen tilrår at det ikke blir gitt dispensasjon fra strandsonebestemmelsene og fra reguleringsplanen 
for Avløsskaget til å etablere vei frem til eiendommene GNR/BNR 5/144, 5/140 og 5/132 Vedtaket fattes i 
medhold av pbl § 19-2, og begrunnes med at tiltaket vil tilsidesette hensynene bak plan og 
strandsonelovgivningen vesentlig. 
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FRØYA KOMMUNE 
Hovedutvalg for forvaltning Møtebok 
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Saken skal behandles i følgende utvalg: 
50/15 Hovedutvalg for forvaltning 11.06.2015 
 

 

1. GANGS BEHANDLING AV REGULERINGSPLAN FOR INNTIAN SMÅBÅTHAVN  
 
 

Forslag til vedtak: 
 

Hovedutvalg for forvaltning vedtar å legge reguleringsplanen for Inntian småbåthavn med bestemmelser, 
planomtale og plankart datert 10.04.2015 ut til høring og offentlig ettersyn i medhold av PBL § 12-11 
 
Vedlegg: 
 
Bestemmelser, datert 10.04.2015 
Planomtale, datert 10.04.2015 
Plankart, datert 10.04.2015 
 

Saksopplysninger:   
 
3D-smia har på vegne av Inntian båtforening utarbeidet en reguleringsplan i Breivikfjæra på Inntian. Planen 
legger opp til at det kan etableres to moler, 52 båtplasser, inntil 16 naust, dokk for vedlikehold av båt og et 
servicebygg. Breivikfjæra skal mudres for å få tilstrekkelig dybde og massen er tenkt brukt til utfylling for 
naustområdet. 
 

Vurdering: 
 
Planområdet er avsatt til småbåthavn i kommuneplanen og reguleringsplanen samsvarer relativt godt med dette. 
Ny plan vil båndlegge noe større sjøareal enn det som er inntegnet i kommuneplanen. Planarealet er ca. 26 
dekar, fordelt på formålene småbåtanlegg, naustområde, vei, landbruksformål og dokk for vedlikehold av båter. 
 
Planen fik noen innspill i forbindelse med varsel av oppstart. Innspillene er besvart i planomtala, men gjengis 
her: 
 

Sør-Trøndelag fylkeskommune 

Minner om at virkningene av planen ift. naturinngrep, allmenne friluftsinteresser og landskapshensyn omhandles 
i planbeskrivelsen. 

 
Kommentar: Virkningene av planen er drøftet i kap. 7 i planomtalen. 

 

NVE 

Anbefaler en geoteknisk vurdering av stabiliteten i Breivikfjæra, da denne består av løsmasser. 

 
Kommentar: Grunneier, Inntian båtforening og utførende entreprenør har vurdert grunnforholdene som 
sikre, siden fjøra består av sand/grus, og er svært langgrunn. 
 

Odd Kristiansen 

Ønsker klubbhuset plassert mot øst på området for småbåthavn, og plass til to naust lengst vest. 

 
Kommentar: Reguleringsplanen tar ikke stilling til eksakt plassering av bygninger innenfor 
formålsgrensene. Det er avsatt et areal for naust rett sør/vest for arealet til småbåthavn. 
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Karin Holck 

Reagere på at plangrensa(som vist i oppstartsvarselet) går for nær hennes hus på gnr/bnr 25/10. I tillegg påpeker 
hun at nausta på 25/10 i følge «grunneiererklæringa» (avtale med Inntian båtforening) ikke skulle inngå i planen. 

 
Kommentar: Plangrensa på planforslaget er innsnevra i forhold til den vist på oppstartsvarselet, og 
samsvarer nå godt med grunneiererklæringa. 
 

Fylkesmannen i Sør-Trøndelag (FM) 

(1) Ber om at planomtalen beskriver hvor fyllmasser skal hentes, og konsekvensene av uttaket. 
(2) FM ber om at det etableres mottak for spesialavfall og forankra i bestemmelsene. 
(3) Minner om at mudring er søknadspliktig 
(4) FM minner om at planen må vurderes i forhold til Naturmangfoldlova 
(5) Minner om at det må utarbeides en ROS-analyse 

 
Kommentar:  
(1)  Dette er drøftet i kap. 6.1.1 og 6.1.7 i planomtala 
(2) Reguleringsbestemmelsene legger føringer som skal hindre forurensing. 
(3) Tiltakshaver/ansvarlig utførende vil søke om løyve 
(4) Virkninger i forhold til Naturmangfoldlova er drøftet i kap. 7.1 i planomtala 
(5) ROS-analysen er utarbeidet og avbøtende tiltak er nedfelt i bestemmelsene 

 

Bjørnar Arntsen 

Skriver at grensene er viste feil på varsel om oppstart av planarbeid. 

 
Kommentar: Planforslaget ligger utenom eiendommen til Arntsen på karta fra Infoland. 
 
På bakgrunn av innsendt planmateriale og besvarte innspill til planen så tilrår administrasjonen at 
reguleringsplanen for Inntian småbåthavn med bestemmelser, planomtale og plankart datert 10.04.2015 legges ut 
til høring og offentlig i medhold av PBL § 12-11. 
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FRØYA KOMMUNE 
Hovedutvalg for forvaltning Møtebok 
Møtedato: 
11.06.2015 
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Saken skal behandles i følgende utvalg: 
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SØKNAD OM NYTT VALD DYRVIK, OG ENDRINGER PÅ VALDENE ERVIK OG MADSVÅG  
 
 

Forslag til vedtak: 
 
Søknad fra Raymond Sandvik om å etablere nytt vald, Dyrvik, godkjennes med 2987 daa tellende areal. 
 
Eksisterende vald Ervik godkjennes med 3413 daa tellende areal. 
 
Felleseiet 27/1 m.fl er fordelt mellom valdene Dyrvik og Ervik 
Felleseiet 28/1 m.fl er fordelt mellom valdene Dyrvik og Madsvåg  
 
Vald Madsvåg avslås. Dette begrunnes med at valdet ikke tilfredstiller kravet til kommunens fastsatte 
minsteareal, jmf hjorteviltforskriftens§10. Valdet er beregnet til 1505 daa tellende areal. 
 
Vedlegg: 
 
Kart over valdene Madsvåg, Dyrvik og Ervik. 
 
Link til hjorteviltforskriften: 
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2012-02-10-134?q=hjort 
 

Saksopplysninger:   
 
Raymond Sandvik søker om nytt vald på Dyrvik. Nytt vald påvirker arealene i de to allerde eksisterende valdene 
Madsvåg og Ervik. 
 
Retten til å jakte tilhører i utgangspunktet grunneier. For å få tillatelse til å felle hjortevilt må imidlertid området 
jakten skal utføres i godkjennes. Et slikt område defineres som vald og er den geografiske grunnenheten i 
forvaltningen som offentlige myndigheter godkjenner for jakt på elg, hjort, rådyr og villrein. Et vald kan bestå av 
en eller flere eiendommer, og grunneiernes rettigheter til jakt på hjortevilt er knyttet til valdet. 
 
Forskriften fastslår at et vald skal være sammenhengende og ha en avgrensning og en form som gjør det egnet til 
utøvelse av jakt. Størrelsen på det tellende arealet må minst tilsvare det fastsatte minstearealet for arten. I Frøya 
kommune er minstearealet 2000 daa. Grunneiere kan samarbeide for å oppnå ønsket størrelse på valdet. 
Jaktrettshaverne har anledning til selv å dele valdet opp i mindre enheter (jaktfelt) av hensyn til jaktutøvelsen.  
Kravet om områdets sammenheng, form og avgrensning kan skape enkelte vanskeligheter. Det er viktig at 
området er egnet til jakt, og det må utøves faglig skjønn. 
For elg, hjort og rådyr skal kommunen regne som tellende areal: Skogareal og myr under skoggrensa. Med 
skogareal menes både produktiv og uproduktiv skog, og både lauvskog og barskog. Kommunen kan også 
godkjenne andre arealtyper som tellende areal, der disse er av stor betydning for vedkommende art. Videre kan 
kommunen bestemme at områder som er omdisponert slik at arealet ikke naturlig nyttes av vedkommende viltart, 
ikke skal medtas som tellende areal.  
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For å komme frem til et godkjent tellende areal som skal legges til grunn for tildeling av hjort, benyttes i Frøya 
kommune følgende omregningsfaktor: 
 
Ren utmark:     25 % 
Kulturmark:     75 % 
Innmarksbeite/ overflatedyrkede arealer 150 % 
Fulldyrkede arealer:    300 % 
Skogsmark:     200 % 
 
Brannflata vil gi et bedre beite. Skjønnsmessig settes derfor omregningsfaktoren på fastmarka i fellesarealene til 
0,3.  Myr er ikke gitt noen omregningsfaktor. Annet areal blir ikke med i tellende areal, det kan for eksempel 
være bebygd areal. 
 

Raymond Sandvik – Dyrvik: 
Følgende gårds- og bruksnummer søkes om å være med på nytt vald: 
 
28/4,12 - 28/14 - 28/7 - 28/13 - 28/3 - 28/13,99 - 28/6 - 28/16 - 27/20,10,22,44,6,30 - 27/11,39 - 27/32,66 - 
27/43,42,7,13,12,77. 
 

Teiger som ligger slik til at valdet ikke blir sammenhengende trekkes ut.  

 
Felleseiet i 27/1 m.fl skal arealmessig fordeles likt mellom valdene Ervik og Dyrvik. 
Felleseiet i 28/1 m.fl skal arealmessig fordeles likt mellom valdene Madsvåg og Dyrvik. 
 
I følge gårdskartene er arealet fordelt på følgende markslag: 

 fulldyrket overflatedyrket innmarksbeite skog myr fastmark annet sum 
Dyrvik uten 
felleseie 

138 9 67 185 283 1241 26 1944 

Tellende 414 14 101 370 283 310 0 1492 
Felleseie 
28/1 
tellende 

3   34 333 378 0 748 

Felleseie 
27/1 
tellende 

24 2 26 42 318 335 0 747 

Tellende 
areal 
Dyrvik 

441 16 127 446 934 1023 0 2987 

 
Tellende areal på valdet blir 2987 daa. 
 

Bjørnar Ervik - Ervik: 
 
Følgende gårds- og bruksnummer er igjenværende på valdet: 23/7 – 23/10 – 23/4 – 23/12 – 23/5 – 23/9 – 23/3 – 
23/13 – 23/6 – 23/2 – 24/2 – 24/5 – 24/7 – 24/11 - 24/14 – 24/16 – 24/1 – 24/10,12 – 24/6 – 27/5,26 – 27/1 – 
27/2,21 – 27/55 – 27/50 – 27/8. 
 
Felleseiet i 27/1 m.fl skal arealmessig fordeles likt mellom valdene Ervik og Dyrvik. 
To teiger som ikke blir sammenhengende med valdet er tatt ut, til sammen 154 daa 
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I følge gårdskartene er arealet fordelt på følgende markslag: 
 

 fulldyrket overflatedyrket innmarksbeite skog myr fastmark annet sum 
Ervik uten 
fellesareal 

132 11 103 138 878 1563 28 2853 

Tellende  396 17 155 276 878 391 0 2113 
Felleseie  
27/1 tellende 

24 2 26 42 318 335  747 

Felleseie 
24/1 tellende 

21  3 4 234 291 0 553 

Tellende 
areal Ervik 

441 19 184 322 1430 1017 0 3413 

 
Tellende areal på valdet blir 3413 daa. 
 

Kjell Madsvåg – Madsvåg: 
Følgende gårds- og bruksnummer er på valdet: 28/2,35 – 29/8 – 29/11,15,76 - 29/5,7 – 28/5 – 28/20 – 28/9 – 
28/15 – 28/99 – 28/14 – 18/16 – 28/7. 
 
Det er krav om at valdet skal være sammenhengende, så teigene på 28/7, 28/14, 28/16, 28/20, 28/9 og 28/1 tas 
ut. 
 
Felleseiet i 28/1 m.fl skal arealmessig fordeles likt mellom valdene Madsvåg og Dyrvik. 
 
I følge gårdskartene er arealet fordelt på følgende markslag: 
 

 fulldyrket overflatedyrket innmarksbeite skog myr fastmark annet sum 
Madsvåg 
uten 
felleseie 

11  12 1 387 1270 34 1714 

Tellende 
areal 

33  19 2 387 318  759 

Felleseie 
28/1 
Tellende 

3   34 333 378  748 

Tellende 
areal 
Madsvåg 

36  19 36 720 696  1505 

 
Tellende areal på valdet blir 1505 daa. Minstearealet i Frøya kommune er 2000 daa, så valdet kan ikke 
godkjennes. 
 

Vurdering: 

Det må taes høyde for at beregningen er feil, da arealtall er hentet ut fra gårdskartene. 

 

Kommunen godkjenner vald for jakt på hjort, og nye vald skal godkjennes innen 15. juni. Godkjenningen gjelder 

inntil valdets grenser eller tellende areal endres. 
 
Valdene skal være hensiktsmessige å drive jakt på. Valdene som det nå søkes endringer på, Dyrvik, Ervik og 
Madsvåg ligger slik til at det hadde vært hensiktsmessig å danne et felles vald. Jaktrettshaverne har mulighet til 
selv å dele valdet opp i mindre enheter (jaktfelt) av hensyn til jaktutøvelsen. Kommunen skal være en pådriver 
for å få til en egnet valdstruktur. Det er ikke lyktes i denne omgangen å få til et større vald, selv om det er 
gjennomført samtaler med valdansvarlige. 
 
Det er ikke blitt krevd nye søknader om vald fra Ervik og Madsvåg. Underskrifter fra grunneiere fra tidligere 
søknader er lagt til grunn.  
Dyrvik og Ervik deler fellesarealet på 27/1 m. fl. De har blitt enige om denne grensen, og aralene fordeles likt. 
Dyrvik og Madsvåg deler på samme måte fellesarealene i 28/1 m.fl Hvor eksakt grensen går har ingen praktisk 
betydning for jakta, da hjorten ofte felles lenger øst, i nærheten av dyrka marka.  
 
Det anbefales at det arbeides videre for en valdstruktur med større og hensiktsmessige vald. 
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FRØYA KOMMUNE 
Hovedutvalg for forvaltning Møtebok 
Møtedato: 
11.06.2015 

Arkivsaksnr: 
15/588 

Sak nr: 
52/15 

Saksbehandler: 
Øyvor Helstad 

Arkivkode: 
K46  

Gradering: 
 

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
52/15 Hovedutvalg for forvaltning 11.06.2015 
 

 

SØKNAD OM NYTT VALD GREIFF, OG ENDRING PÅ VALDET KRISTOFFERSEN  
 
 

Forslag til vedtak: 
 
Søknad fra Ketil Greiff om å etablere nytt vald avslås. Videre avslås Jan Ketil Kristoffersens vald.  
 
Dette begrunnes med at valdene ikke er sammenhengende jmf hjorteviltforskriftens §10.  Valdene ligger 
flettet inni hverandre, og gir en særdeles uhensiktsmessig valdstruktur. 
 
I tillegg er det usikkerhet omkring hvem som har jaktrettighetene i fellesarealene. 
 
Det oppfordres til å lage et felles vald, som eventuelt kan deles opp i to jaktfelt. 
 

Vedlegg: 
 
Kart over valdene til Greiff og Kristoffersen 
 
Link til hjorteviltforskriften: 
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2012-02-10-134?q=hjort 
 

Saksopplysninger: 
   
Ketil Greiff søker om nytt vald (Greiff). Nytt vald påvirker arealene i det allerde eksisterende valdet til Jan Ketil 
Kristoffersen (Kristoffersen).  
 
Retten til å jakte tilhører i utgangspunktet grunneier. For å få tillatelse til å felle hjortevilt må imidlertid området 
jakten skal utføres i godkjennes. Et slikt område defineres som vald og er den geografiske grunnenheten i 
forvaltningen som offentlige myndigheter godkjenner for jakt på hjort. Et vald kan bestå av en eller flere 
eiendommer, og grunneiernes rettigheter til jakt på hjortevilt er knyttet til valdet. 
 
Forskriften fastslår at et vald skal være sammenhengende og ha en avgrensning og en form som gjør det egnet til 
utøvelse av jakt. Størrelsen på det tellende arealet må minst tilsvare det fastsatte minstearealet for arten. I Frøya 
kommune er minstearealet 2000 daa. Grunneiere kan samarbeide for å oppnå ønsket størrelse på valdet. 
Jaktrettshaverne har anledning til selv å dele valdet opp i mindre enheter (jaktfelt) av hensyn til jaktutøvelsen.  
Kravet om områdets sammenheng, form og avgrensning kan skape enkelte vanskeligheter. Det er viktig at 
området er egnet til jakt, og det må utøves faglig skjønn. 
 

Ketil Greiff - Greiff 
Følgende gårds- og bruksnummer søkes om å være med på nytt vald: 
8/10 - 8/5 - 8/62 - 8/14 - 8/2 - 8/16 - 9/8 - 8/3 - 8/23 - 8/72 - 8/8 - 8/15 - 8/61 - 8/4 - 8/12 
 
Gnr 8/12 og 8/16 var tidligere på Kristoffersens vald. 
 

Jan Ketil Kristoffersen - Kristoffersen 
Følgende gårds- og bruksnummer er på Kritoffersens vald: 
8/46 - 8/6 - 8/11 - 9/12 - 8/1 m.fl – 8/49 - 8/19 - 8/9 - 8/42 - 8/51 - 8/75 - 8/76 - 8/21 - 8/7 -8/17 - 8/18 - 8/123 - 
8/34 - 8/64 - 8/186 - 9/4 - 9/5,7 - 9/3 - 9/6. 
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Vurdering: 
 
Kommunen godkjenner vald for jakt på hjort, og nye vald skal godkjennes innen 15. juni. Godkjenningen gjelder 

inntil valdets grenser eller tellende areal endres. 

 

Omsøkte vald og eksisterende vald til Kristoffersen er flettet inn i hverandre, og i tillegg overlapper hverandre 

på fellesarealene. Det gjør til at det ikke er et hensiktsmessig vald. Det vil være vanskelig å drive en jakt i 

området, og ha oversikt på hvilklet vald man befinner seg på. Slike forhold skal det ikke være tvil om i en 

jaktsituasjon. Selv om mye av jakta foregår i tilknytning til dyrket mark, er omsøkte valdstruktur i strid med 

hjorteviltforskriften. 

Det vil også være krevende ved en eventuell kontroll og ha oversikt over hvem som jakter hvor. 

  

Valdene Greiff og Kristoffersen ligger slik til at det hadde vært hensiktsmessig å danne et felles vald. 

Jaktrettshavenre har mulighet til selv å dele valdet opp i mindre enheter (jaktfelt) av hensyn til jaktutøvelsen.  

 
Bege valdene oppgir bruk av fellesarealer (merket grønt på kartet). Et vald må ha klare yttergrenser, og et areal 
kan ikke inngå i to vald, selv om dette er felleseie. Sameiet må da bli enige om i hvilket vald jaktrettigheten skal 
leies bort til. 
 
Kommunen skal være en pådriver for å få til en egnet valdstruktur. Det er ikke lyktes i denne omgangen å få til 
et større vald, selv om det er gjennomført samtaler med valdansvarlige. 
 
 
 
 
 



Saknr: 53/15 

FRØYA KOMMUNE 
Hovedutvalg for forvaltning Møtebok 
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15/838 

Sak nr: 
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Siv-Tove Skarshaug 

Arkivkode: 
 

Gradering: 
 

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
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ORIENTERINGER/SPØRRERUNDE  
 

 
Vedlegg: 
 
Skriv fra Miljødirektoratet vedr. delelgering av forvaltningsmyndighet i verneområdene. 
 
 
 



 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Siv-Tove Skarshaug Arkiv:  

Arkivsaksnr.: 15/837    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for forvaltning 

 

 

GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL FRA MØTE 21.05.15  
 

 

Forslag til vedtak: 
 

Protokoll fra møte 21.05.15 godkjennes som framlagt. 
 

Vedlegg: 
 

Protokoll fra møte 21.05.15 

 

 

 

 

 

 



FRØYA KOMMUNE 
 
MØTEPROTOKOLL 
 

Hovedutvalg for forvaltning: 

Møtested: 
Kommunestyresalen, 

Frøya herredshus 

Møtedato: 
21.05.2015 

Møtetid: 
09.00 – 11.30 

Av utvalgets medlemmer møtte  
 5 av 7 

Fra og med sak:  37/15 

Til og med sak:  46/15 

 

 

Faste representanter i Hovedutvalg for forvaltning i perioden 2011 - 2015  
Ap, H: 
Heidi Glørstad Nielsen, leder 

Frode Reppe, nestleder 

Gunn Heidi Hallaren 

Pål Terje Bekken 

 

 

Frp, Venstre og Sp: 
Elinor Holm 

Aleksander Søreng 

Lillian Holm 

 

 
 
Faste representanter med forfall: 
 
Ap, H: 
Heidi Glørstad Nielsen, leder 

Pål Terje Bekken 

 

Frp, Venstre og Sp: 
Elinor Holm 

Lillian Holm 

 

 

 
Vararepresentanter som møtte: 
 
Ap, H: 
Ann Kristin Kristoffersen 

 

Frp, Venstre og Sp: 
Jorunn Skarsvåg 

 

 

 
 
Merknader: 
 

1. Innkalling til møte med saksliste ble enstemmig godkjent. 
 
 
Underskrift: 
 

Heidi Glørstad Nielsen Ann Kristin Kristoffersen 
Leder Protokollunderskriver 

 

Siv-Tove Skarshaug 

Sekretær 
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HOVEDUTSKRIFT 
 
 
Utvalg  : Hovedutvalg for forvaltning 
Møtedato: 21.05.2015 
 
 
SAKSLISTE 
 
 
Saksnr. Arkivsaksnr. 
  Innhold 
 
37/15 15/721   

 GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 23.04.15  
 

38/15 15/723   

 REFERATSAK  
 

39/15 15/675   

 SØKNAD OM DISPENSASJONEN FRA MOTORFERDSELSFORBUD - BRUK AV 
HELIKOPTER  
 

40/15 15/118   

 GNR 10 BNR 252 BYGGESAK - KLAGESAK  
 

41/15 15/650   

 OPPSTART AV REGULERINGSPLAN FOR FLATØYA INDUSTRIOMRÅDE  
 

42/15 14/1403   

 GNR 28 BNR 9 - NY BEHANDLING FRADELING OG OPPFØRING AV BOLIG OG 
VEI  
 

43/15 15/69   

 GNR 5 BNR 12 - DISPENSASJONSSØKNAD FOR ENDRING AV TOMTEGRENSER 
OG UTFYLLING I SJØ  
 

44/15 14/1601   

 GNR 65 BNR 132 - DISPENSASJONSSØKNAD FOR ETABLERING AV STØRRE KAI 
OG VEI  
 

45/15 15/538   

 RAPPORT VEDR UTFØRTE SALG-, SKJENKE- OG RØYKEKONTROLLER  
 

46/15 15/722   

 ORIENTERINGER/SPØRRERUNDE  
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37/15  

GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 23.04.15  
 
 
Vedtak: 
 

Protokoll fra møte 23.04.15 godkjennes som fremlagt. 
 

Enstemmig. 
 

 
Forslag til vedtak: 
 

Protokoll fra møte 23.04.15 godkjennes som fremlagt. 

 
  

38/15  

REFERATSAK  
 
 
Vedtak: 
 
Referatet tas til orientering. 
 
Enstemmig. 
 

 
Forslag til vedtak: 
 

Referatet tas til orientering. 

 

  

39/15  

SØKNAD OM DISPENSASJONEN FRA MOTORFERDSELSFORBUD - BRUK AV HELIKOPTER  
 
 
Vedtak: 
 

Med hjemmel i Motorferdselloven §6  innvilges Erlend Snøfugl dispensasjon  til flyging med 
helikopter for frakt av materialer til fritidsbolig. 
 
Det tillates ca 15 turer i forbindelse med frakting av materialer til fritidsbolig. 
 
Dispensasjonen gjelder i perioden 15. juni – 15. juli 2015. Det er bare tillatt å fly på hverdager i 
tidsrommet kl 0700-2300.  
 
Motorferdsel i utmark og vassdrag skal foregå aktsomt og hensynsfullt for å unngå skade 
ulempe for naturmiljø og mennesker. 
 
Grunneiertillatelse og dispensasjonen må alltid medbringes under kjøringen. 
 
Enstemmig. 
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Forslag til vedtak: 
 
Med hjemmel i Motorferdselloven §6  innvilges Erlend Snøfugl dispensasjon  til flyging med 

helikopter for frakt av materialer til fritidsbolig. 

 

Det tillates ca 15 turer i forbindelse med frakting av materialer til fritidsbolig. 

 

Dispensasjonen gjelder i perioden 15. juni – 15. juli 2015. Det er bare tillatt å fly på hverdager i 

tidsrommet kl 0700-2300.  

 

Motorferdsel i utmark og vassdrag skal foregå aktsomt og hensynsfullt for å unngå skade ulempe for 
naturmiljø og mennesker. 
 

Grunneiertillatelse og dispensasjonen må alltid medbringes under kjøringen. 

 
  

40/15  

GNR 10 BNR 252 BYGGESAK - KLAGESAK  
 
 
Vedtak: 
 

Hjemmelshaver til gnr 10 bnr 252 gis igangsettingstillatelse til omsøkt bolig med sekundærleilighet. 
Utvalget begrunner vedtaket med at søknaden ligger innenfor høydebestemmelsene i reguleringsplanen 
og at plassering med høydekote på ferdig gulv på 13,3 meter ikke medfører betydelige ulemper for 
omgivelsene. 
 
Vedtaket fattes med hjemmel i pbl. § 29-4 som sier at kommunen skal godkjenne byggverkets plassering, 
herunder høydeplassering, og byggverkets høyde. 
 
Vedtatt med 4 mot 1 stemme. 
 

 

Behandling: 
 

Hovedutvalgets behandling i møte 21.05.15: 
 

Det ble delt ut utfyllende informasjon ang saken. 

Flg. forslag fra repr. Heidi G. Nielsen og  Aleksander Søreng ble fremmet:: 

 

”Hjemmelshaver til gnr 10 bnr 252 gis igangsettingstillatelse til omsøkt bolig med sekundærleilighet. 

Utvalget begrunner vedtaket med at søknaden ligger innenfor høydebestemmelsene i reguleringsplanen og at 

plassering med høydekote på ferdig gulv på 13,3 meter ikke medfører betydelige ulemper for omgivelsene. 

 

Vedtaket fattes med hjemmel i pbl. § 29-4 som sier at kommunen skal godkjenne byggverkets plassering, 

herunder høydeplassering, og byggverkets høyde.” 

 
Votering:  
Adminstrasjonens forslag til vedtak: Falt med 4 mot 1 stemme avgitt av rep: Ann Kristin Kristoffersen

   

Forslag fra rep: Heidi G. Nielsen og Aleksander Søreng: 

Vedtatt med 4 mot 1 avgitt av rep: Ann Kristin Kristoffersen 

 

 
Forslag til vedtak: 
 

Hjemmelshaver til gnr 10 bnr 252 gis igangsettingstillatelse til omsøkt bolig med sekundærleilighet under 

forutsetning av at bygget senkes 0,8 meter slik at kote på ferdig golv blir 12,5 og ikke 13,3 som omsøkt. Det gis 
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tillatelse til at hovedleiligheten kan flyttes 2 meter mot sør for bedre terrengplassering og fleksibilitet i 

terrengbehandling på nordsiden av bygget. 

Vedtaket fattes med hjemmel i pbl. § 29-4 som sier at kommunen skal godkjenne byggverkets plassering, 

herunder høydeplassering, og byggverkets høyde. 

 

  

41/15  

OPPSTART AV REGULERINGSPLAN FOR FLATØYA INDUSTRIOMRÅDE  
 
 
Vedtak: 
 

1. Det gis tillatelse til igangsetting av reguleringsplanarbeid for Flatval Industriområde som omsøkt. 
2. Igangsettingstillatelse gis i henhold til PBL § 12-8 
 
Enstemmig. 
 

Behandling: 
 
Hovedutvalgets behandling i møte 21.05.15: 
 

Repr.Ann Kristin Kristoffersen ba om sin habilitet grunnet egeninteresser området. 

Enstemmig funnet innhabil. 

 
Forslag til vedtak: 
 

1. Det gis tillatelse til igangsetting av reguleringsplanarbeid for Flatval Industriområde som omsøkt. 

2. Igangsettingstillatelse gis i henhold til PBL § 12-8 

 
  

42/15  

GNR 28 BNR 9 - NY BEHANDLING FRADELING OG OPPFØRING AV BOLIG OG VEI  
 
 
Vedtak: 
 

1. Det gis dispensasjon fra strandsonebestemmelsene og fra kommuneplanens arealdel til fradeling og 
oppføring av bolig samt å etablere vei frem til omsøkt tomt på eiendommen 28/9.  

2. Vedtaket fattes i medhold av pbl § 19-2, og at fordelene er større enn ulempene. 
3. Er ikke vedtaket iverksatt innen 3 år faller dispensasjonen bort. 
 
Vedtatt med 3 mot 2 stemmer. 
 

Behandling: 
 

Hovedutvalgets behandling i møte 21.05.15: 
 

Følgende forslag ble fremmet av repr. Heidi G. Nielsen:  

 

Opprettholde forrige vedtak sist saken var opp sak 6/15. 

 

1. Det gis dispensasjon fra strandsonebestemmelsene og fra kommuneplanens arealdel til fradeling og 

oppføring av bolig samt å etablere vei frem til omsøkt tomt på eiendommen 28/9.  

2. Vedtaket fattes i medhold av pbl § 19-2, og at fordelene er større enn ulempene. 

3. Er ikke vedtaket iverksatt innen 3 år faller dispensasjonen bort. 

 

Votering: 
Administrasjonens forslag til vedatak: Falt med 3 mot 2 stemmer avgitt fra: Jorunn Skarsvåg og  

Ann Kristin Kristoffersen 

Nytt forslag fra Heidi G. Nielsen:  Vedtatt med 3 mot 2 stemmer avgitt fra Jorunn Skarsvåg og  

Ann Kristin Kristoffersen 
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Forslag til vedtak: 
 

1. Det gis ikke dispensasjon fra strandsonebestemmelsene og fra kommuneplanens arealdel til fradeling og 

oppføring av bolig samt å etablere vei frem til omsøkt tomt på eiendommen 28/9.  

2. Vedtaket fattes i medhold av PBL § 19-2, og begrunnes med at tiltaket vil tilsidesette hensynene bak plan og 

strandsonelovgivningen – PBL 1-8 og at ulempene ved å tillate dispensasjon er klart større enn fordelene, 

samt at faren for presedens er svært stor. 

 

Begrunnelse for avslaget er at omsøkt tiltak ligger i både LNF og i strandsonen. En tillatelse til tiltaket her vil 

føre til sterk presedens samtidig som strandsonen vil bli privatisert av både vei og hus. Det er varslet en mulig 

påklaging av fylkesmannen i Sør-Trøndelag og Sør-Trøndelag Fylkeskommune, noe som er deres strengeste 

måte å uttale seg på. Hovedutvalg for forvaltning er enig med Fylkeskommunens og Fylkesmannens uttalelser og 

gir derfor ikke tillatelse til omsøkt tiltak. 

 
  

43/15  

GNR 5 BNR 12 - DISPENSASJONSSØKNAD FOR ENDRING AV TOMTEGRENSER OG 
UTFYLLING I SJØ  
 
 
Vedtak: 
 

1. Det gis dispensasjon fra kommuneplanens arealdel og fra PBL § 1-8 til utfylling som omsøkt. Det skal 
sendes inn en detaljert plan for hvordan området er tenkt utnyttet sammen med byggesøknaden. 
Denne planen må godkjennes av bygningsmyndigheten.  

2. Søknad om utfylling skal også sendes Fylkesmannen i Sør-Trøndelag. 
3. Sjøhus tillates ikke innredet for beboelse. 
4. Det tillates å endre tomtene opp til 800 kvm for fritidsbolig og 150kvm for nausttomten. For 

fritidsboligtomten skal strandlinjen ikke overstige 30 meter. Tomten kan trekkes bakover for å få 
800kvm hvis søker ønsker maksimalt areal. 
 

Enstemmig. 
 
 
Forslag til vedtak: 
 

1. Det gis dispensasjon fra kommuneplanens arealdel og fra PBL § 1-8 til utfylling som omsøkt. Det skal sendes 

inn en detaljert plan for hvordan området er tenkt utnyttet sammen med byggesøknaden. Denne planen må 

godkjennes av bygningsmyndigheten.  

2. Søknad om utfylling skal også sendes Fylkesmannen i Sør-Trøndelag. 

3. Sjøhus tillates ikke innredet for beboelse. 

4. Det tillates å endre tomtene opp til 800 kvm for fritidsbolig og 150kvm for nausttomten. For 

fritidsboligtomten skal strandlinjen ikke overstige 30 meter. Tomten kan trekkes bakover for å få 800kvm 

hvis søker ønsker maksimalt areal. 

 
  

44/15  

GNR 65 BNR 132 - DISPENSASJONSSØKNAD FOR ETABLERING AV STØRRE KAI OG VEI  
 
 
Vedtak: 
 

1. Det gis dispensasjon fra PBL 1-8 og fra kommuneplanens arealdel til å etablere en større kai og vei 
som omsøkt. Det forutsettes at bygget ikke innredes til overnatting. 

2. Vedtaket fattes i medhold av PBL § 19-2, og begrunnes med at tiltaket ikke vil tilsidesette hensynene 
bak strandsonelovgivningen og plan vesentlig. 

3. Er ikke tiltaket igangsatt innen 3 år faller dispensasjonen bort. 
 
Enstemmig. 
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Forslag til vedtak: 
 

1. Det gis dispensasjon fra PBL 1-8 og fra kommuneplanens arealdel til å etablere en større kai og vei som 

omsøkt. Det forutsettes at bygget ikke innredes til overnatting. 

2. Vedtaket fattes i medhold av PBL § 19-2, og begrunnes med at tiltaket ikke vil tilsidesette hensynene bak 

strandsonelovgivningen og plan vesentlig. 

3. Er ikke tiltaket igangsatt innen 3 år faller dispensasjonen bort. 

 
  

45/15  

RAPPORT VEDR UTFØRTE SALG-, SKJENKE- OG RØYKEKONTROLLER  
 
 
Vedtak: 
 

Rapporter fra Nordfjeldske kontroll datert 07.04.15 tas til orientering. 
 

Enstemmig. 
 
Forslag til vedtak: 
 
Rapporter fra Nordfjeldske kontroll datert 07.04.15 tas til orientering. 

 

 
  

46/15  

ORIENTERINGER/SPØRRERUNDE  
 
Rep. Ann Kristin Kristoffersen:  Levegger mellom leilighetene på Beinskaret.  Kan beboerne sette opp dette? 

Rådmann:            Ta kontakt med Arvid Hammernes om hvordan gå frem. 

Rep. Ann Kristin Kristoffersen:  Bygg for vanskeligstilte i Beinskaret. Er det avgjort. 

Rådmann:           Ikke kommet inn noe byggesakssøknad enda. 

 

Rep. Heidi G. Nielsen:  Den hytten ved Uttianbrua? Er det gjort noe der?  

Rådmannen:   Skal sjekke ut.       

Rep. Heidi G. Nielsen: Hvorfor står nordhammer industriområdet står tomt? 

Rådmann:  Det er gitt tilatelse til igangansettelse. 

Det også søkt om dispensasjon til administrasjonsbygg. Det er søkt om  

rammetillatelse.  

    

Rep. Aleksander Søreng:  Riving av bolig til Rolf Jan Johansen? 

   Jektvik. Er den ferdig? 

Rådmann:  Usikker på Rivingen. Sjekkes ut. 

   Jektvik er avsluttet. 

 

Rep. Aleksander Søreng:   Hva med nok bemanning på Teknisk avd ang den aktivitenen som forgår på Frøya? 

Rådmann:  En del sykemeldinger. Får ny Vikar for Elsabeth Steinvik fra 1. juni. 

   Utlyst avd.leder /byggesaksbehandler.  Vikar rådgiver Landbruk. 

 

Rep. Aleksander Søreng:   Hva med budsjett ang. innkreving av avgifter for tjenester ved Teknisk etat? 

Rådmann:  Det må jeg komme tilbake til ved neste møte. 

   Infoland er innført ved Tekninsk etat. 

 

Rep. Aleksander Søreng:   Hva er sakbehandlingstiden ved byggesøknader? 

Rådmann: Den skal være på 3 uker. Søker skal ha svar på motatt sak med en gang den er 

gjennomgått. 

 

Rep. Aleksander Søreng: Hva er årsverket på Teknisk? Det må være lite folk der? 

Rådmann: Ja det er mangel på folk akkurat nå. Men håper det vil rette seg når det blir ansatt nye. 

 
  



 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Anja Halmøy Fredriksen Arkiv: GNR 14/4  

Arkivsaksnr.: 12/358    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for forvaltning 

 

 

GNR 14 GNR 4 SØKNAD OM FORTSATT BRUKSENDRING TIL BOLIGFORMÅL 
 

 

Vedtak: 
Forslag til vedtak: 
 

 

1. Søker gis en tidsavgrenset dispensasjon på 5 år fra kommuneplanens arealdel samt 
plan- og bygningsloven § 1-8 for fortsatt omdisponering av 2. etasje i eksisterende 
næringsbygning – til bolig- og utleieformål.  

2. Boligen tillates ikke utleie tilknyttet turisme eller familiebolig.  
3. Vedtaket begrunnes med at bruken ikke vil vesentlig tilsidesette hensynene bak plan 

eller lov, jf. plan- og bygningsloven § 19-2. 
 

 

 

Vedlegg: 
 

1. Søknad  

2. Oversiktskart 

3. Ortofoto 

4. Utsnitt fra kommuneplanens arealdel 

 

Saksopplysninger:   
 

Det søkes dispensasjon til fortsatt omdisponering av næringsbygg til boligformål. Dette 

krever dispensasjon fra kommuneplanens arealdel, da omsøkte tiltak befinner seg i LNF-

område og i bygge- og deleforbudet langs sjø. Det omsøkte bygget er et hus som tidligere har 

blitt brukt som landbase i forbindelse med oppdrettsanlegg. Det ble i 2012 gitt en 

tidsavgrenset dispensasjon fra næring til boligformål. 1. etasje fungerer som et lagerlokale, 

mens 2. etasje er innredet til boligformål. 

 

Søker ønsker primært å søke permanent omdisponering av bygget, sekundært at det gis en 

dispensasjon på 5 år. Søker begrunner søknaden med at det fortsatt er behov for utleieboliger 

i området. Bygget ligger nært Salmar sitt anlegg. Ved utvidelse av arbeidsstokken ved 

bedriften øker også presset på boligmarkedet i området.  

 



 

Vurdering: 
 

Kommunens adgang til å gi dispensasjon er avgrenset. Det kreves at hensynene bak den 

bestemmelsen det dispenseres fra ikke blir vesentlig tilsidesatt. I tillegg må det foretas en 

interesseavveining, der fordelen ved tiltaket må vurderes opp mot ulempene. Det må 

foreligge en klar overvekt av hensyn som taler for dispensasjon. 

 

Hvis konklusjonen etter vurdering i forhold til foregående kriterier er at det rettslig sett er 

anledning til å gi dispensasjon – så må i tilfelle kommunen foreta en vurdering av om de 

finner grunn til å gi dispensasjon. Det forutsettes at kommunen må ha en saklig grunn for 

ikke å dispensere (og som i tilfelle ikke kan avbøtes gjennom dispensasjonsvilkår). 

 

Strandsonebestemmelsen sier at det skal tas særlig hensyn til natur- og kulturmiljø, 

friluftsliv, landskap og andre allmenne interesser ved utbygging i strandsonen. 

Naturmiljøbegrepet omfatter også biologisk mangfold.  

 

Høringer: 

Tiltaket er nabovarslet. Ingen merknader er kommet inn. 

Fylkesmannen i Sør-Trøndelag har også uttalt seg. De hadde ingen merknader til at det igjen 

ble gitt tidsavgrenset dispensasjon. 

 

Området rundt tiltaket er opparbeidet (slik som vist på Ortofoto), og tiltaket vil således ikke 

berøre spesielle økosystemer, flora eller fauna. Tiltaket vil ikke true verken arter eller planter 

på rødlista, ei heller verneområder, nærområder til verneområder, marint beskyttede områder 

eller vernede vassdrag. En anser dermed at prinsippene bak naturmangfoldloven §§ 8-12 er 

vurdert, jf. samme lov § 7. 

 

Kommunens administrasjon vil innstille på å gi en ny tidsavgrenset dispensasjon under 

forutsetning boligen ikke tas i bruk til turismevirksomhet, samt at utleieenheten ikke benyttes 

som familiebolig. Slik den fremstår i dag er boligen ikke beregnet til familiebolig, dette også 

med tanke på nærhet til sjø. Av den grunn har administrasjonen den oppfatning at bygget 

ikke bør gis permanent omdisponering til bolig.  

 

På bakgrunn av det ovennevnte stiller administrasjonen seg positivt til omsøkte 

omdisponering, men da i en tidsavgrenset periode på 5 år slik at en kan revurdere forholdet. 

Dette er også med tanke på å unngå ytterligere privatisering av strandsonen. 

 

På bakgrunn av dette vil administrasjonen tilrå dispensasjon fra kommuneplanens arealdel og 

plan- og bygningsloven § 19-2.  

 

 

 

 

 











 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Jogeir Mikalsen Arkiv: GNR 5/132  

Arkivsaksnr.: 14/1006    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for forvaltning 

 

GNR 5 BNR 132 - NY BEHANDLING AV DISPENSASJONSSØKNAD FOR 

ETABLERING AV VEI FREM TIL HYTTER  
 

 

Vedtak: 

Forslag til vedtak: 
 

1. Søker gis ikke dispensasjon fra strandsonebestemmelsene og fra reguleringsplanen for Avløsskaget til å 

etablere vei frem til eiendommene GNR/BNR 5/144, 5/140 og 5/132 

2. Vedtaket fattes i medhold av pbl § 19-2, og begrunnes med at tiltaket vil tilsidesette hensynene bak plan og 

strandsonelovgivningen vesentlig. 

 

Begrunnelse for avslag 

Avslaget på dispensasjonssøknaden begrunnes med at det gjennom reguleringsplanarbeidet er foretatt grundige 

vurderinger om arealbruk og at det derfor skal vesentlige fordeler til for å dispensere fra reguleringsplan. Ny vei 

vil i sin helhet havne innenfor 100-metersonen fra sjø. Hovedutvalg for forvaltning er negativ til å åpne opp for 

veibygging frem til fritidsboliger da dette kan skape en presedensvirkning som kan føre til ukontrollert 

utbygging av veier i fritidsboligområder. 
 

 

Vedlegg: 
1. Dispensasjonssøknad, datert 27.11.2014 

2. Saksfremlegg av 19.02.2015 

3. Klage, mottatt 18.03.2015 

4. Saksfremlegg av 23.04.2015 

5. Uttalelse fra Statens Vegvesen, datert 06.05.2015 

6. Uttalelse fra Fylkesmannen i Sør-Trøndelag og Sør-Trøndelag Fylkeskommune, mottatt 01.06.2015 

7. Vedtak om tillatelse til oppføring av fritidsbolig på eiendommen gnr. 5, bnr. 54, datert 07.07.2004 

8. Flyfoto 

9. Reguleringsbestemmelser for Avløsskaget 

10. Reguleringsplankart for Avløsskaget 

 

Saksopplysninger:   
John Lian, Kato Vassdal og Tormod Bekkadal, eiere av henholdsvis GNR/BNR 5/144, 5/140 og 5/132, søkte 

om dispensasjon for å få anlegge vei til sine hytter den 27.11.2014. Omsøkt vei skulle bli etablert i et LNF 

område i reguleringsplanen Avløsskaget og i 100 metersonen fra sjø. 

 

Det ble i Hovedutvalg for forvaltning den 19.02.2015 gitt avslag på dispensasjonssøknaden. 

 

Vedtak av 19.02.2015 ble påklaget og følgende vedtak ble fattet i klagebehandlingen: 
 

Søker gis dispensasjon fra strandsonebestemmelsene og fra reguleringsplanen for Avløsskaget til å 

etablere vei frem til eiendommene GNR/BNR 5/144, 5/140, 5/139 og 5/132  



 

Vedtaket fattes i medhold av pbl § 19-2, og begrunnes med at tiltaket ikke tilsidesette hensynene bak 

plan og strandsonelovgivningen vesentlig.  

Dispensasjonen forutsetter at GNR /BRN 5/139 får bruksrettighet til å bruke veien. 

 

Vedtatt med 4 mot 1stemme. 

 

Ettersom sektormyndigheter ikke hadde blitt hørt ble saken sendt over til Fylkesmannen i Sør-Trøndelag og 

Statens vegvesen for uttalelse. Saken tas nå opp til ny behandling 

 

Vurdering: 
Kommunens adgang til å gi dispensasjon er avgrenset. Det kreves at hensynene bak den bestemmelsen det 

dispenseres fra ikke blir vesentlig tilsidesatt. I tillegg må det foretas en interesseavveining, der fordelen ved 

tiltaket må vurderes opp mot ulempene. Det må foreligge en klar overvekt av hensyn som taler for dispensasjon.  

 

Arealbruk skal primært avklares gjennom kommuneplaner og reguleringsplaner. Dette vil blant annet sikre at 

lokalisering av utbyggingsområder skjer etter en samlet vurdering av konsekvenser for samfunn, naturressurser 

og miljø. Kommuneplanens arealdel er kommunens førende dokument i utbyggingssaker og har blitt til gjennom 

en omfattende prosess hvor myndigheter og offentligheten har medvirket og der ulike interesser er veid opp mot 

hverandre for å finne en best mulig arealdisponering. For å bevare planen som et viktig styringsredskap for 

kommunens arealforvaltning skal det derfor ikke være kurant å fravike planen ved dispensasjon. 

 

Sosiale/økonomiske/helsemessige forhold blir normalt tillagt liten vekt. Forhold som teller er imidlertid at 

dispensasjonen ikke avklares bedre i en mer omfattende prosess (omregulering), den har ikke betydning for 

planen for øvrig, den medfører ikke presedens, den gir en bedre løsning enn det lovverket legger opp til eller at 

spesielle naturforhold/tekniske forhold gjør det ”nødvendig” med dispensasjon (bratthet, kommunalt 

ledningsnett eller lignende). 

 

Hvis konklusjonen etter vurdering i forhold til foregående kriterier er at det rettslig sett er anledning til å gi 

dispensasjon – så må i tilfelle kommunen foreta en vurdering av om de finner grunn til å gi dette. Det forutsettes 

at kommunen må ha en saklig grunn for ikke å dispensere (og som i tilfelle ikke kan avbøtes gjennom 

dispensasjonsvilkår). 

 

Strandsonebestemmelsen sier at det skal tas særlig hensyn til natur- og kulturmiljø, friluftsliv, landskap og andre 

allmenne interesser ved utbygging i strandsonen. Naturmiljøbegrepet omfatter også biologisk mangfold.  

 

Alle saker som berører natur og miljø skal vurderes etter prinsippene i naturmangfoldlovens §§ 8-12 (jf. nml § 

7). Det omsøkte tiltaket berører ikke spesielle økosystemer, flora eller fauna. Tiltaket vil ikke true verken arter 

eller planter på rødlista, ei heller verneområder, nærområder til verneområder, marint beskyttede områder eller 

vernede vassdrag. En anser dermed at prinsippene bak nml §§ 8-12 er vurdert.  

 
Søkers begrunnelse: 

Det skal bygges hytte på to av eiendommene, den tredje eiendommen er allerede bebygd men ligger like ved 

omsøkt vei. Det trengs vei for å transportere frem nødvendig materiell til hyttene. Terrenget er av en slik art at 

det ikke er mulig å få til dette uten at det blir bygget vei. Søkere er kjent med at det er regulert inn en vei til en 

annen hytteeiendom i samme område. På bakgrunn av dette søkes det om dispensasjon. 

 

Flere aspekter ved saken kom frem i klagebehandlingen (se saksfremlegg av 23.04.2015), men administrasjonen 

fastholdt sin innstilling til saken. 

 

Uttalelse fra Statens vegvesen 

Har ingen merknader til tiltaket så lenge adkomsten fortsatt skjer via de regulerte avkjørslene fra Fv. 411. 

 

Uttalelse fra Fylkesmannen i Sør-Trøndelag og Sør-Trøndelag Fylkeskommune. 

Fylkesmannen og fylkeskommunen støtter administrasjonens vurdering og fraråder at det gis dispensasjon til 

omsøkt tiltak. 

 

Administrasjonens begrunnelse: 



Reguleringsplanens bestemmelser åpner ikke for å etablere vei, men sier at adkomst til området skal skje via 

etablerte avkjørsler og frem til de regulerte parkeringsplassene. Administrasjonens syn på saken er at det 

gjennom reguleringsplanarbeidet er foretatt grundige vurderinger om arealbruk og at det derfor skal vesentlige 

fordeler til for å dispensere fra denne planen. Ny vei vil i sin helhet havne i 100 metersonen fra sjø. Det 

bemerkes at to hytter er bygd uten veiadkomst i samme område.  

 

I klagebehandlingen ble det pekt på at krav til adkomst til fritidsboliger har endret seg betydelig på de 19 årene 

det er siden planen ble laget. Dette stemmer nok bra med virkeligheten men administrasjonen er ikke av den 

oppfatning at en anlegging av vei bør gis dispensasjon på dette grunnlag.  

 

Klager nevner er det tidligere er søkt om anleggsvei til 5/54 ved bygging av hytte på denne eiendommen. 

Administrasjonen ser av papirer at det ble søkt om grunnarbeid og anleggsvei i samme søknad av Hitra 

Bergverk AS. Hitra Bergverk AS ble vedtatt; «ansvarlig utførende og kontrollerende for utførelse av 

grunnarbeid». Herunder kan det tolkes at det ble gitt tillatelse til anleggsvei, da det verken står at det er gitt 

tillatelse eller ikke. Saken er uansett ikke fulgt opp som en ulovlig vei. Det er videre ikke funnet noen søknad 

om varig vei og det finnes ingen frist for når anleggsveien eventuelt skulle vært fjernet. 

 

I reguleringsplankart datert 04.06.2008 er anleggsveien tegnet inn i reguleringsplanen. Denne planen er stemplet 

av ordfører og er den gjeldende reguleringsplanen som administrasjonen må gå ut ifra. Administrasjonen 

vurderer derfor at anleggsveien til eiendommen 5/54 ikke skaper presedens og at det ikke er en vesentlig 

forskjellsbehandling som klager påstår.  

 

Argumentet om at ny vei tar i bruk lite areal da den går langs tomtegrenser og ikke vil være til hinder for ferdsel 

i strandsonen vurderes å være nok til at fordelene er større enn ulempene i dette tilfellet. 

 

Til sist i klagen nevnes det at søker og hans kone er pensjonister som har tenkt å tilbringe det meste av 

sommeren (ca. 4 måneder) på Frøya og at det å ikke ha vei helt frem til hytta vil være en ganske stor forringelse 

av sin pensjonisttilværelse. Administrasjonen skjønner at det er praktisk å ha vei helt frem til hytten men er også 

av den oppfatning at 70-80 meter ikke er å regne som særlig langt å gå. I tillegg er ikke økonomiske forhold og 

helseforhold tillagt særlig vekt ved dispensasjonsbehandlingen, noe som også er tilfellet i denne saken.  

 

Administrasjonen er negativ til å åpne opp for veibygging frem til fritidsboliger da dette kan skape en 

presedensvirkning som kan føre til ukontrollert utbygging av veier. Flere av disse kan havne i strandsonen slik 

som tilfellet er i denne saken. Administrasjonen er imot tiltak som kan skape en bit-for-bit nedbygging av 

strandsonen. Veibygging er et stort terrenginngrep og bør avklares i de overordnede planer fremfor en 

dispensasjon som bare gir en begrenset høring.  

 

Administrasjonen tilrår at det ikke blir gitt dispensasjon fra strandsonebestemmelsene og fra reguleringsplanen 

for Avløsskaget til å etablere vei frem til eiendommene GNR/BNR 5/144, 5/140 og 5/132 Vedtaket fattes i 

medhold av pbl § 19-2, og begrunnes med at tiltaket vil tilsidesette hensynene bak plan og 

strandsonelovgivningen vesentlig. 

 

 

 

 











































 
 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Jogeir Mikalsen Arkiv: L12  

Arkivsaksnr.: 14/1163    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for forvaltning 
 

 

1. GANGS BEHANDLING AV REGULERINGSPLAN FOR INNTIAN 
SMÅBÅTHAVN  
 
 

Vedtak: 
Forslag til vedtak: 
 
Hovedutvalg for forvaltning vedtar å legge reguleringsplanen for Inntian småbåthavn med bestemmelser, 
planomtale og plankart datert 10.04.2015 ut til høring og offentlig ettersyn i medhold av PBL § 12-11 
 
 

 
Vedlegg: 
Bestemmelser, datert 10.04.2015 
Planomtale, datert 10.04.2015 
Plankart, datert 10.04.2015 

 

Saksopplysninger:   
3D-smia har på vegne av Inntian båtforening utarbeidet en reguleringsplan i Breivikfjæra på Inntian. Planen 
legger opp til at det kan etableres to moler, 52 båtplasser, inntil 16 naust, dokk for vedlikehold av båt og et 
servicebygg. Breivikfjæra skal mudres for å få tilstrekkelig dybde og massen er tenkt brukt til utfylling for 
naustområdet. 

 

Vurdering: 
Planområdet er avsatt til småbåthavn i kommuneplanen og reguleringsplanen samsvarer relativt godt med dette. 
Ny plan vil båndlegge noe større sjøareal enn det som er inntegnet i kommuneplanen. Planarealet er ca. 26 
dekar, fordelt på formålene småbåtanlegg, naustområde, vei, landbruksformål og dokk for vedlikehold av båter. 
 
Planen fik noen innspill i forbindelse med varsel av oppstart. Innspillene er besvart i planomtala, men gjengis 
her: 
 

Sør-Trøndelag fylkeskommune 

Minner om at virkningene av planen ift. naturinngrep, allmenne friluftsinteresser og landskapshensyn omhandles 
i planbeskrivelsen. 

 
Kommentar: Virkningene av planen er drøftet i kap. 7 i planomtalen. 

 

NVE 

Anbefaler en geoteknisk vurdering av stabiliteten i Breivikfjæra, da denne består av løsmasser. 

 
Kommentar: Grunneier, Inntian båtforening og utførende entreprenør har vurdert grunnforholdene som 



sikre, siden fjøra består av sand/grus, og er svært langgrunn. 
 

Odd Kristiansen 

Ønsker klubbhuset plassert mot øst på området for småbåthavn, og plass til to naust lengst vest. 

 
Kommentar: Reguleringsplanen tar ikke stilling til eksakt plassering av bygninger innenfor 
formålsgrensene. Det er avsatt et areal for naust rett sør/vest for arealet til småbåthavn. 
 

Karin Holck 

Reagere på at plangrensa(som vist i oppstartsvarselet) går for nær hennes hus på gnr/bnr 25/10. I tillegg påpeker 
hun at nausta på 25/10 i følge «grunneiererklæringa» (avtale med Inntian båtforening) ikke skulle inngå i 
planen. 

 
Kommentar: Plangrensa på planforslaget er innsnevra i forhold til den vist på oppstartsvarselet, og 
samsvarer nå godt med grunneiererklæringa. 
 

Fylkesmannen i Sør-Trøndelag (FM) 

(1) Ber om at planomtalen beskriver hvor fyllmasser skal hentes, og konsekvensene av uttaket. 
(2) FM ber om at det etableres mottak for spesialavfall og forankra i bestemmelsene. 
(3) Minner om at mudring er søknadspliktig 
(4) FM minner om at planen må vurderes i forhold til Naturmangfoldlova 
(5) Minner om at det må utarbeides en ROS-analyse 

 
Kommentar:  
(1)  Dette er drøftet i kap. 6.1.1 og 6.1.7 i planomtala 
(2) Reguleringsbestemmelsene legger føringer som skal hindre forurensing. 
(3) Tiltakshaver/ansvarlig utførende vil søke om løyve 
(4) Virkninger i forhold til Naturmangfoldlova er drøftet i kap. 7.1 i planomtala 
(5) ROS-analysen er utarbeidet og avbøtende tiltak er nedfelt i bestemmelsene 

 

Bjørnar Arntsen 

Skriver at grensene er viste feil på varsel om oppstart av planarbeid. 

 
Kommentar: Planforslaget ligger utenom eiendommen til Arntsen på karta fra Infoland. 
 
På bakgrunn av innsendt planmateriale og besvarte innspill til planen så tilrår administrasjonen at 
reguleringsplanen for Inntian småbåthavn med bestemmelser, planomtale og plankart datert 10.04.2015 legges 
ut til høring og offentlig i medhold av PBL § 12-11. 
 

 
 
 











































 
 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Øyvor Helstad Arkiv: K40  

Arkivsaksnr.: 14/753    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for forvaltning 
 

 

SØKNAD OM NYTT VALD DYRVIK, OG ENDRINGER PÅ VALDENE ERVIK OG 
MADSVÅG  
 
 

Forslag til vedtak: 
 
 
Søknad fra Raymond Sandvik om å etablere nytt vald, Dyrvik, godkjennes med 2987 daa 
tellende areal. 
 
Eksisterende vald Ervik godkjennes med 3413 daa tellende areal. 
 
Felleseiet 27/1 m.fl er fordelt mellom valdene Dyrvik og Ervik 
Felleseiet 28/1 m.fl er fordelt mellom valdene Dyrvik og Madsvåg  
 
Vald Madsvåg avslås. Dette begrunnes med at valdet ikke tilfredstiller kravet til kommunens 
fastsatte minsteareal, jmf hjorteviltforskriftens §10. Valdet er beregnet til 1505 daa tellende 
areal. 
 
 

 
Vedlegg: 
Kart over valdene Madsvåg, Dyrvik og Ervik. 
 
Link til hjorteviltforskriften: 
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2012-02-10-134?q=hjort 
 

Saksopplysninger:   
Raymond Sandvik søker om nytt vald på Dyrvik. Nytt vald påvirker arealene i de to allerde 
eksisterende valdene Madsvåg og Ervik. 
 
Retten til å jakte tilhører i utgangspunktet grunneier. For å få tillatelse til å felle hjortevilt må 
imidlertid området jakten skal utføres i godkjennes. Et slikt område defineres som vald og er 
den geografiske grunnenheten i forvaltningen som offentlige myndigheter godkjenner for jakt 
på elg, hjort, rådyr og villrein. Et vald kan bestå av en eller flere eiendommer, og 
grunneiernes rettigheter til jakt på hjortevilt er knyttet til valdet. 
 



Forskriften fastslår at et vald skal være sammenhengende og ha en avgrensning og en form 
som gjør det egnet til utøvelse av jakt. Størrelsen på det tellende arealet må minst tilsvare det 
fastsatte minstearealet for arten. I Frøya kommune er minstearealet 2000 daa. Grunneiere kan 
samarbeide for å oppnå ønsket størrelse på valdet. Jaktrettshaverne har anledning til selv å 
dele valdet opp i mindre enheter (jaktfelt) av hensyn til jaktutøvelsen.  
Kravet om områdets sammenheng, form og avgrensning kan skape enkelte vanskeligheter. 
Det er viktig at området er egnet til jakt, og det må utøves faglig skjønn. 
For elg, hjort og rådyr skal kommunen regne som tellende areal: Skogareal og myr under 
skoggrensa. Med skogareal menes både produktiv og uproduktiv skog, og både lauvskog og 
barskog. Kommunen kan også godkjenne andre arealtyper som tellende areal, der disse er av 
stor betydning for vedkommende art. Videre kan kommunen bestemme at områder som er 
omdisponert slik at arealet ikke naturlig nyttes av vedkommende viltart, ikke skal medtas 
som tellende areal.  
 
For å komme frem til et godkjent tellende areal som skal legges til grunn for tildeling av 
hjort, benyttes i Frøya kommune følgende omregningsfaktor: 
 
Ren utmark:     25 % 
Kulturmark:     75 % 
Innmarksbeite/ overflatedyrkede arealer 150 % 
Fulldyrkede arealer:    300 % 
Skogsmark:     200 % 
 
Brannflata vil gi et bedre beite. Skjønnsmessig settes derfor omregningsfaktoren på 
fastmarka i fellesarealene til 0,3.  Myr er ikke gitt noen omregningsfaktor. Annet areal blir 
ikke med i tellende areal, det kan for eksempel være bebygd areal. 
 

Raymond Sandvik – Dyrvik: 
Følgende gårds- og bruksnummer søkes om å være med på nytt vald: 
 
28/4,12 - 28/14 - 28/7 - 28/13 - 28/3 - 28/13,99 - 28/6 - 28/16 - 27/20,10,22,44,6,30 - 
27/11,39 - 27/32,66 - 27/43,42,7,13,12,77. 
 

Teiger som ligger slik til at valdet ikke blir sammenhengende trekkes ut.  

 
Felleseiet i 27/1 m.fl skal arealmessig fordeles likt mellom valdene Ervik og Dyrvik. 
Felleseiet i 28/1 m.fl skal arealmessig fordeles likt mellom valdene Madsvåg og Dyrvik. 
 
I følge gårdskartene er arealet fordelt på følgende markslag: 
 

 fulldyrket overflatedyrket innmarksbeite skog myr fastmark annet sum 
Dyrvik 
uten 
felleseie 

138 9 67 185 283 1241 26 1944 

Tellende 414 14 101 370 283 310 0 1492 
Felleseie 
28/1 
tellende 

3   34 333 378 0 748 



Felleseie 
27/1 
tellende 

24 2 26 42 318 335 0 747 

Tellende 
areal 
Dyrvik 

441 16 127 446 934 1023 0 2987 

 
Tellende areal på valdet blir 2987 daa. 
 

Bjørnar Ervik - Ervik: 
 
Følgende gårds- og bruksnummer er igjenværende på valdet: 23/7 – 23/10 – 23/4 – 23/12 – 
23/5 – 23/9 – 23/3 – 23/13 – 23/6 – 23/2 – 24/2 – 24/5 – 24/7 – 24/11 - 24/14 – 24/16 – 24/1 
– 24/10,12 – 24/6 – 27/5,26 – 27/1 – 27/2,21 – 27/55 – 27/50 – 27/8. 
 
Felleseiet i 27/1 m.fl skal arealmessig fordeles likt mellom valdene Ervik og Dyrvik. 
 
To teiger som ikke blir sammenhengende med valdet er tatt ut, til sammen 154 daa 
 
I følge gårdskartene er arealet fordelt på følgende markslag: 
 

 fulldyrket overflatedyrket innmarksbeite skog myr fastmark annet sum 
Ervik uten 
fellesareal 

132 11 103 138 878 1563 28 2853 

Tellende  396 17 155 276 878 391 0 2113 
Felleseie  
27/1 
tellende 

24 2 26 42 318 335  747 

Felleseie 
24/1 
tellende 

21  3 4 234 291 0 553 

Tellende 
areal 
Ervik 

441 19 184 322 1430 1017 0 3413 

 
Tellende areal på valdet blir 3413 daa. 
 

Kjell Madsvåg – Madsvåg: 
Følgende gårds- og bruksnummer er på valdet: 28/2,35 – 29/8 – 29/11,15,76 - 29/5,7 – 28/5 – 
28/20 – 28/9 – 28/15 – 28/99 – 28/14 – 18/16 – 28/7. 
 
Det er krav om at valdet skal være sammenhengende, så teigene på 28/7, 28/14, 28/16, 28/20, 
28/9 og 28/1 tas ut. 
 
Felleseiet i 28/1 m.fl skal arealmessig fordeles likt mellom valdene Madsvåg og Dyrvik. 
 
I følge gårdskartene er arealet fordelt på følgende markslag: 
 



 fulldyrket overflatedyrket innmarksbeite skog myr fastmark annet sum 
Madsvåg 
uten 
felleseie 

11  12 1 387 1270 34 1714 

Tellende 
areal 

33  19 2 387 318  759 

Felleseie 
28/1 
Tellende 

3   34 333 378  748 

Tellende 
areal 
Madsvåg 

36  19 36 720 696  1505 

 
Tellende areal på valdet blir 1505 daa. Minstearealet i Frøya kommune er 2000 daa, så valdet 
kan ikke godkjennes. 
 

Vurdering: 
Det må taes høyde for at beregningen er feil, da arealtall er hentet ut fra gårdskartene. 

 

Kommunen godkjenner vald for jakt på hjort, og nye vald skal godkjennes innen 15. juni. 

Godkjenningen gjelder inntil valdets grenser eller tellende areal endres. 
 
Valdene skal være hensiktsmessige å drive jakt på. Valdene som det nå søkes endringer på, 
Dyrvik, Ervik og Madsvåg ligger slik til at det hadde vært hensiktsmessig å danne et felles 
vald. Jaktrettshaverne har mulighet til selv å dele valdet opp i mindre enheter (jaktfelt) av 
hensyn til jaktutøvelsen. Kommunen skal være en pådriver for å få til en egnet valdstruktur. 
Det er ikke lyktes i denne omgangen å få til et større vald, selv om det er gjennomført 
samtaler med valdansvarlige. 
 
Det er ikke blitt krevd nye søknader om vald fra Ervik og Madsvåg. Underskrifter fra 
grunneiere fra tidligere søknader er lagt til grunn.  
Dyrvik og Ervik deler fellesarealet på 27/1 m. fl. De har blitt enige om denne grensen, og 
aralene fordeles likt. Dyrvik og Madsvåg deler på samme måte fellesarealene i 28/1 m.fl 
Hvor eksakt grensen går har ingen praktisk betydning for jakta, da hjorten ofte felles lenger 
øst, i nærheten av dyrka marka.  
 
Det anbefales at det arbeides videre for en valdstruktur med større og hensiktsmessige vald. 
 
 









 
 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Øyvor Helstad Arkiv: K46  

Arkivsaksnr.: 15/588    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for forvaltning 
 

 

SØKNAD OM NYTT VALD GREIFF, OG ENDRING PÅ VALDET TIL 
KRISTOFFERSEN  
 
 

Forslag til vedtak: 
 
Søknad fra Ketil Greiff om å etablere nytt vald avslås. Videre avslås Jan Ketil Kristoffersens 
vald.  
 
Dette begrunnes med at valdene ikke er sammenhengende jmf hjorteviltforskriftens §10.  
Valdene ligger flettet inni hverandre, og gir en særdeles uhensiktsmessig valdstruktur. 
 
I tillegg er det usikkerhet omkring hvem som har jaktrettighetene i fellesarealene. 
 
Det oppfordres til å lage et felles vald, som eventuelt kan deles opp i to jaktfelt. 
 
 

Vedlegg: 
Kart over valdene til Greiff og Kristoffersen 
 
Link til hjorteviltforskriften: 
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2012-02-10-134?q=hjort 
 
 

Saksopplysninger:   
Ketil Greiff søker om nytt vald (Greiff). Nytt vald påvirker arealene i det allerde eksisterende 
valdet til Jan Ketil Kristoffersen (Kristoffersen).  
 
Retten til å jakte tilhører i utgangspunktet grunneier. For å få tillatelse til å felle hjortevilt må 
imidlertid området jakten skal utføres i godkjennes. Et slikt område defineres som vald og er 
den geografiske grunnenheten i forvaltningen som offentlige myndigheter godkjenner for jakt 
på hjort. Et vald kan bestå av en eller flere eiendommer, og grunneiernes rettigheter til jakt 
på hjortevilt er knyttet til valdet. 
 
Forskriften fastslår at et vald skal være sammenhengende og ha en avgrensning og en form 
som gjør det egnet til utøvelse av jakt. Størrelsen på det tellende arealet må minst tilsvare det 
fastsatte minstearealet for arten. I Frøya kommune er minstearealet 2000 daa. Grunneiere kan 



samarbeide for å oppnå ønsket størrelse på valdet. Jaktrettshaverne har anledning til selv å 
dele valdet opp i mindre enheter (jaktfelt) av hensyn til jaktutøvelsen.  
Kravet om områdets sammenheng, form og avgrensning kan skape enkelte vanskeligheter. 
Det er viktig at området er egnet til jakt, og det må utøves faglig skjønn. 
 

Ketil Greiff - Greiff 
Følgende gårds- og bruksnummer søkes om å være med på nytt vald: 
8/10 - 8/5 - 8/62 - 8/14 - 8/2 - 8/16 - 9/8 - 8/3 - 8/23 - 8/72 - 8/8 - 8/15 - 8/61 - 8/4 - 8/12 
 
Gnr 8/12 og 8/16 var tidligere på Kristoffersens vald. 
 

Jan Ketil Kristoffersen - Kristoffersen 
Følgende gårds- og bruksnummer er på Kritoffersens vald: 
8/46 - 8/6 - 8/11 - 9/12 - 8/1 m.fl – 8/49 - 8/19 - 8/9 - 8/42 - 8/51 - 8/75 - 8/76 - 8/21 - 8/7 -
8/17 - 8/18 - 8/123 - 8/34 - 8/64 - 8/186 - 9/4 - 9/5,7 - 9/3 - 9/6. 

 
Vurdering: 
Kommunen godkjenner vald for jakt på hjort, og nye vald skal godkjennes innen 15. juni. 

Godkjenningen gjelder inntil valdets grenser eller tellende areal endres. 
 
Omsøkte vald og eksisterende vald til Kristoffersen er flettet inn i hverandre, og i tillegg 
overlapper hverandre på fellesarealene. Det gjør til at det ikke er et hensiktsmessig vald. Det 
vil være vanskelig å drive en jakt i området, og ha oversikt på hvilklet vald man befinner seg 
på. Slike forhold skal det ikke være tvil om i en jaktsituasjon. Selv om mye av jakta foregår i 
tilknytning til dyrket mark, er omsøkte valdstruktur i strid med hjorteviltforskriften. 
Det vil også være krevende ved en eventuell kontroll og ha oversikt over hvem som jakter 
hvor. 
  
Valdene Greiff og Kristoffersen ligger slik til at det hadde vært hensiktsmessig å danne et 
felles vald. Jaktrettshavenre har mulighet til selv å dele valdet opp i mindre enheter (jaktfelt) 
av hensyn til jaktutøvelsen.  
 
Bege valdene oppgir bruk av fellesarealer (merket grønt på kartet). Et vald må ha klare 
yttergrenser, og et areal kan ikke inngå i to vald, selv om dette er felleseie. Sameiet må da bli 
enige om i hvilket vald jaktrettigheten skal leies bort til. 
 
Kommunen skal være en pådriver for å få til en egnet valdstruktur. Det er ikke lyktes i denne 
omgangen å få til et større vald, selv om det er gjennomført samtaler med valdansvarlige. 
 
 
 
 
 
 







 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Siv-Tove Skarshaug Arkiv:  

Arkivsaksnr.: 15/838    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for forvaltning 

 

 

ORIENTERINGER/SPØRRERUNDE  
 

 

Forslag til vedtak: 
 

 

Vedlegg: 
 

Skriv fra Miljødirektoratet vedr. delelgering av forvaltningsmyndighet i verneområdene. 
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